
Oświadczenie złożone 

przez senatora Kazimierza Kleinę 

na 63. posiedzeniu Senatu 

w dniu 13 lipca 2018 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra energii Krzysztofa Tchórzewskiego 

W związku z kolejnymi zapowiedziami ministra energii dotyczącymi planów rządowych rozwoju energe-

tyki jądrowej w Polsce, w kontekście wyników kontroli Najwyższej Izby Kontroli stopnia i sposobu realizacji 

programu rozwoju energetyki jądrowej w Polsce z marca tego roku, proszę o odpowiedzi na następujące py-

tania. 

1. Jak duże są opóźnienia w realizacji projektu pierwszej polskiej elektrowni jądrowej względem planów 

przyjętych przez rząd Donalda Tuska w roku 2011 i jakie działania podjęło Ministerstwo Energii w ostatnich 

3 latach w celu przyśpieszenia prac nad projektem? 

2. Jakie działania zostały przeprowadzone przez spółkę PGE EJ1 od roku 2015 w celu realizacji projektu 

pierwszej polskiej elektrowni jądrowej, w zakresie wyboru lokalizacji, technologii, ustalenia zasad finanso-

wania? 

3. Jak wygląda obecnie harmonogram realizacji pierwszej polskiej elektrowni jądrowej w odniesieniu do 

kluczowych kamieni milowych: uzyskania decyzji środowiskowej, uzyskania decyzji lokalizacyjnej, wyboru 

technologii, uzyskania pozwolenia na budowę, rozpoczęcia budowy i zakończenia budowy? 

4. Jakie działania podjął rząd w celu przygotowania do realizacji drugiej i kolejnych elektrowni jądrowych 

w Polsce, które łącznie miałyby zapewnić moc na poziomie 6 GW, o czym docelowo mówi program rozwoju 

energetyki jądrowej w Polsce? 

5. Dlaczego minister energii uzależnia rozwój w Polsce morskiej energetyki wiatrowej od rozwoju energe-

tyki jądrowej? Czy w związku z brakiem realizacji projektu elektrowni jądrowej nie będzie to oznaczało w 

konsekwencji braku rozwoju zarówno energetyki jądrowej, jak i energetyki wiatrowej na morzu? 
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